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Protokół XXXVIII/23 
XXXVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 31 marca 2023 r. 
 

Obrady XXXVIII Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 1000 i trwały do godz. 1130. 
 

Miejsce obrad Sala widowiskowo – koncertowa w Raczkach ul. Plac Kościuszki 37, 16-420 Raczki. 
 

Radni obecni na sali obrad: 
1. Bartoszewicz Witold 
2. Dębski Jacek 
3. Kłoczko Wiesław 
4. Król Jan 
5. Krzykwa Janusz 
6. Kwiatkowski Romuald 
7. Naruszewicz Piotr 
8. Olszewski Jan 
9. Ostapowicz Ewa 
10. Ostrowski Stanisław 
11. Renowicki Henryk 
12. Słowikowski Piotr 
13. Staniszewski Leszek 
14. Sutuła Antoni 
15. Artur Tylman 
 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 
Wójt Gminy Raczki – Pan Andrzej Szymulewski 
Zastępca Wójta Gminy – Pani Ewa Konstantynowicz 
Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 
Radca prawny – Pan Jerzy Lewczuk 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji - Pan Mariusz Zalewski 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy – Pani Danuta Grabowska 
Kierownik Biura Obsługi Szkół w Raczkach – Pan Andrzej Czuper 
Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Raczkach – Pani Edyta Taraszkiewicz 
p.o. Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach – Pani Agnieszka Domalewska 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach – Pani Justyna Sadowska-Kurzyna 
Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Raczkach – Pan Marcin Świeżyński 
Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej – Pan Andrzej Wasilewski 
Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności do protokołu.  
 

Pkt 1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 
 

„Otwieram XXXVIII Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki gości: Wójta Gminy Raczki Pana Andrzeja 
Szymulewskiego, Zastępcę Wójta Gminy Panią Ewę Konstantynowicz, Skarbnika Gminy Panią Agnieszkę 
Grzędzińską, Radcę prawnego Pana Jerzego Lewczuka, Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej 
i Inwestycji Pana Mariusza Zalewskiego, Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Raczkach Panią 
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Edytę Taraszkiewicz, p.o. Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach Panią Agnieszkę 
Domalewską, Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach Panią Justynę Sadowską-
Kurzyna, Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Raczkach Pana Marcina 
Świeżyńskiego, Kierownika Biura Obsługi Szkół w Raczkach Pana Andrzeja Czuper, Delegata Podlaskiej 
Izby Rolniczej Pana Andrzeja Wasilewskiego, Państwa Radnych, Państwa Sołtysów, pracowników Urzędu 
Gminy i wszystkich obecnych na Sesji. 
 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na ustawowy skład zgodnie z listą obecności w obradach 
uczestniczy 15 radnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 
 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że porządek obrad sesji Radni otrzymali 
w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 24.03.2023 r. wraz z materiałami do poszczególnych punktów. 
Zapytał radnych, czy wnoszą uwagi, propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad. 
Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
został przyjęty przez Radę Gminy następujący porządek obrad XXXVIII Sesji Rady Gminy Raczki: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVII Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania Radnych (składane w formie papierowej), wolne wnioski Radnych. 
6. Sprawozdanie z działalności Biura Obsługi Szkół w Raczkach za 2022 r.  
7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Raczkach za 2022 r. 
8. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach za 2022 r. 
9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach za 2022 r. 
10. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2022 r. 
11. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2022 r. 
12. Sprawozdanie z wykonania budżetu Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Raczkach 

za 2022 r. 
13. Informacja z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Raczki w 2022 r. 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Raczki na lata 2023-
2027. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - 
Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Raczkach z obowiązku wpłaty nadwyżki 
środków obrotowych do budżetu Gminy Raczki. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie pozbywania się nieczystości ciekłych. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Raczki. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2023 r. 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki 

na lata 2023 – 2026. 
20. Odpowiedzi na zapytania Sołtysów, wolne wnioski Radnych i mieszkańców, oświadczenia. 
21. Zamknięcie sesji. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 2 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z XXXVII Sesji Rady 
Gminy wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy, jak również projekt protokołu został udostępniony na 
stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Pan Przewodniczący zapytał, czy były jakieś uwagi do protokołu. 
Pracownik ds. obsługi Rady Gminy stwierdził, że nie było uwag. Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty głosami 15 „za”, przez 
Radę Gminy Raczki. 
Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 3 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 4. Sprawozdanie z działalności Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że w przedstawionym sprawozdaniu została 
zawarta merytoryczna działalność Urzędu za okres od 8 lutego br. do 22 marca br., tj. wszystkie uchwały 
podjęte na XXXVII Sesji Rady Gminy zostały przekazane do realizacji na poszczególne stanowiska pracy 
oraz do jednostek organizacyjnych Gminy a w okresie między sesyjnym zostało wydanych 17 zarządzeń  
w różnych sprawach, jako Organu i 7 zarządzeń, jako Kierownika Urzędu dotyczących działań 
wewnętrznych Urzędu. Poinformował, że w dalszym ciągu realizowana jest inwestycja dotycząca 
modernizacji i przebudowy stadionu sportowego przy Szkole Podstawowej w Raczkach, inwestycja 
dwuletnia i zakończona będzie w tym roku oraz trawa realizacja inwestycji w ramach budowy i rozbudowy 
dróg na terenie Gminy Raczki, tj.: część 1 obejmuje rozbudowę drogi gminnej Nr 102418B Bolesty - 
Bolesty Stare, a część 2 – budowę drogi dojazdowej do Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych w miejscowości Dowspudzie.  
Poinformował, że został wyłoniony wykonawca inwestycji dotyczącej „Rewitalizacji Placu Kościuszki  
w Raczkach etap II - przebudowę parkingu, przebudowę i rozbudowa oświetlenia ulicznego wraz  
z kanalizacją deszczową, przebudowa chodników”. 
Nadmienił, że w planie wydatków na realizację zadań majątkowych mamy zaplanowanych na ponad  
13 mln zł, tj. ok. 40 % budżetu gminy i jeżeli uda się ten plan zrealizować do końca roku, to będzie dobrze. 
Wniósł, że w wyniku prowadzenia akcji sterylizacji zmniejsza się liczba zwierząt bezdomnych, co 
przedkłada się na mniejsze koszty utrzymania ich w schronisku. Akcja taka będzie kontynuowana, również 
w tym roku. Poinformował, że rozpoczęte zostały prace dotyczące nawożenia i równania nawierzchni 
żwirowych dróg gminnych. 
Z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych złożył wszystkim mieszkańcom, Państwu Radnym, 
Sołtysom życzenia spokojnych i radosnych Świat Wielkanocnych. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Stanisław Ostrowski – zapytał, od kiedy będzie utworzona druga linia 
autobusowa do Suwałk?  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – odpowiedział, że te połączenia te zgodnie z podpisana umowa 
zostaną uruchomione z początkiem kwietnia br. o ok. godz. 8.00 do Suwałk a z Suwałk w granicach godz. 
13 -14.00. Przejazd tych autobusów jest dofinansowany przez naszą Gminę oraz Urząd Wojewódzki. 
 

Radni nie wnieśli dalszych zapytań, uwag do sprawozdania z działalności Wójta. 
 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej), wolne wnioski Radnych. 
 

Nie zostały wniesione interpelacje i zapytania radnych w formie papierowej. 
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Radny Pan Leszek Staniszewski – wniósł zapytanie, dlaczego radni powiatowi z terenu naszej Gminy nie 
uczestniczą w obradach Sesji Rady Gminy? 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – wyjaśnił, że jeżeli jest potrzeba to na następną sesję 
zostaną oni zaproszeni. Wszelkie sugestie związane z zapraszaniem osób z innych instytucji, organizacji 
itp. na obrady proszę zgłaszać odpowiednio szybciej z zachowaniem terminów administracyjnych 
dotyczących organizacji sesji, aby mogli uczestniczyć w obradach.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wniósł, że obrady Sesji, posiedzenia Komisji są jawne  
i każdy, kto interesuje się sprawami Gminy może w nich uczestniczyć. Dodatkowo te obrady są 
transmitowane.  
 

Pkt 6. Sprawozdanie z działalności Biura Obsługi Szkół w Raczkach za 2022 r. 
 

Kierownik BOS w Raczkach Pan Andrzej Czuper – poruszył temat wzrostu w 2022 r. kosztów w zakresie 
oświaty, tj.: 
- koszt energii elektrycznej wyniósł 78.929 zł, z tym ze największa faktura wpłynęła za m-c listopad  
w kwocie 17 tys. zł, a po wprowadzeniu tarczy ochronnej te wydatki spadły do kwoty 9 tys. zł., 
- koszt zakupu oleju opałowego na potrzeby ogrzewania budynku w 2020 r. zakupiono 57.800 litrów na 
kwotę 146.802 zł, w 2021 r. – zakupiono 48.173 litrów na kwotę 151.276 zł a w 2022 r. 70.071 litrów na 
kwotę 341.103 zł. Cena za 1 litr oleju opałowego oscylowała w 2020 r. w granicach 1,94 zł – 2,88 zł,  
w 2021 r. w granicach 2,84 zł – 3,98 zł, a w 2022 r. w czerwcu - 7,34 zł za 1 litr, we wrześniu – 6,50 zł  
a w grudniu - 6,34 zł. Cena zwiększyła się dwukrotnie,  
- koszt dowożenia dzieci niepełnosprawnych (umowy zawarte z 10 rodzinami) do szkół w Suwałkach,  
w Olecku w 2022 r. wyniósł 65.589,56 zł. Zgodnie z obowiązującą prawem miejscowym stawką w 2023 r. 
w wysokości 1,15 zł za 1 km i za sam m-c marzec br. koszt z tego tytułu wyniósł 25.715 zł. Stanowi to 1/3 
kosztów poniesionych w 2022 r. Miesięczny koszt dowozu uczni do szkoły specjalnej w Olecku wynosi 
1.485 zł. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wniósł, że wydatki na oświatę ulegają zwiększeniu generalnie 
w wyniku wzrostu cen energii, oleju opałowego oraz kosztów dowożenia przez rodziców dzieci 
niepełnosprawnych, itp.  
 

Kierownik BOS w Raczkach Pan Andrzej Czuper – poruszył temat potrzeby gruntownego remontu 
autobusu Autosan oraz wymiany tachografu z systemem zapisu elektronicznego. Wniósł, że w przeciągu 
kolejnego roku lub następnego należałoby w jego miejsce dokonać zakupu nowego pojazdu do dowożenia. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że na chwilę obecną ten autobus będzie 
wyremontowany, ponieważ koszt remontu jest dużo niższy niż zakupu nowego pojazdu o takim gabarycie. 
Wniósł, że w przeciągu 9 lat zostały wymienione 3 pojazdy wprawdzie o mniejszej ilości miejsc. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – wniósł zapytanie odnośnie wspomnianego kosztu dowozu dziecka do 
Olecka, tj. 1.485 zł miesięcznie, czy odbywa się on codziennie, czy ta szkoła ma internat i to dziecko 
przebywa w nim w dni nauki a wraca na weekend?  
 

Kierownik BOS w Raczkach Pan Andrzej Czuper – odpowiedział, że dotyczy to 6 dzieci, które przebywają 
w dni nauki szkolnej w internacie a są przewożone busem 2 razy w tygodniu, tj. przez 4 tygodnie  
w miesiącu. Koszt ten uległ zwiększeniu w przeciągu 2 lat o ok. 100-150 zł. Nadmienił, że po wzroście 
tejże stawki za 1 km przewozu, największy koszt zwrotu z tego tytułu wyniósł 3.700 zł za miesiąc. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – wniósł zapytanie, czy do ośrodka w Lesku są dowożone dzieci?  
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Kierownik BOS w Raczkach Pan Andrzej Czuper – odpowiedział, że dowożone tam jest jedno dziecko 
dwa razy w tygodniu, a od poniedziałku do piątku przebywa w internacie.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że Kierownik BOS przed realizacją wypłat analizuje 
na podstawie informacji z placówek obecności poszczególnych dzieci. Jednakże Gmina nie może odmówić 
realizacji wypłat, ponieważ jest to zadaniem własnym gminy. 
 

Radni nie wnieśli dalszych pytań, uwag do przedstawionego sprawozdania z działalności Biura Obsługi 
Szkół w Raczkach za 2022 r. 
 

Załącznik Nr 2. – Sprawozdanie z działalności Biura Obsługi Szkół  
w Raczkach za 2022 r. 

 

Pkt 7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Raczkach za 2022 r. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wniósł, że jako nadzorujący tą bibliotekę widzi działania Pani 
Dyrektor pozwalające na powiększanie zasobu i księgozbioru bibliotecznego, jak również organizacje 
spotkań dla pozyskania czytelników. Nadmienił, że prośby Pani Dyrektor o poprawę warunków 
lokalowych zostaną zrealizowane w niedalekiej przyszłości.  
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – stwierdził, że jako stały czytelnik wnosi o zmianę warunków 
lokalowych, ponieważ w obecnym lokalu nie mieszczą się wszystkie ekspozycje księgozbioru.  
 

Radni nie wnieśli dalszych pytań, uwag do przedstawionego sprawozdania z działalności Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Raczkach za 2022 r. 
 

Załącznik Nr 3. – Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej  
w Raczkach za 2022 r. 

 

Pkt 8. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach za 2022 r. 
 

p.o. Dyrektora GOK w Raczkach Pani Agnieszka Domalewska – poinformowała, że od dnia 1 marca br. 
pełni funkcję p.o. Dyrektora GOK w Raczkach a przedłożone Państwu Radnym sprawozdanie było 
przygotowane przez poprzedniego Dyrektora. Ogólnie przedstawiła niniejsze sprawozdanie, zakres imprez 
i realizację zadań statutowych GOK z udziałem dzieci, młodzieży i osób starszych. Wniosła, że będzie 
utrzymywać w dalszym ciągu wiele inicjatyw prowadzonych przez poprzedników i zachęciła do czynnego 
udziału w działalności GOK. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wniósł, że obecna Pani Dyrektor pracowała w Urzędzie 
Miejskim w Suwałkach w wydziale kulturalnym i ma w tym zakresie doświadczenie a poza tym jest 
również mieszkanką naszej Gminy. 
 

Radni nie wnieśli pytań, uwag do przedstawionego sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka 
Kultury w Raczkach za 2022 r. 
 

Załącznik Nr 4.– Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury  
w Raczkach za 2022 r. 

 

Pkt 9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach za 2022 r. 
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Kierownik GOPS w Raczkach Pani Justyna Sadowska-Kurzyna – poinformowała, że przedstawione 
sprawozdanie zawiera szczegółowy opis zrealizowanych działań w 2022 r. przez Ośrodek. Nadmieniła, że 
ogólne wydatki na pomoc społeczną w 2022 r. wyniosły one 6.493.146,43 zł i były o ponad 3 mln zł 
mniejsze, gdyż od czerwca 2022 r. została przekazana do realizacji przez ZUS wypłata świadczeń 
wychowawczych. Ponadto w ubiegłym roku uległa zmniejszeniu liczba osób korzystających z pomocy 
finansowej i wydatek z tym związany wyniósł o 30 tys zł mniej względem roku 2021, na co przekłada się 
niskie kryterium dochodowe. Wydatki na domy opieki Społecznej generują corocznie większe koszty, 
ponieważ wzrasta liczba osób potrzebujących zaopiekowania, jak również wzrasta cena za pobyt takiego 
pensjonariusza. W 2022 r. w DSP przebywało 12 osób. W 2023 r. miesięczna podwyżka w DPS 
kształtowała się na poziomie od 5.014 zł do 1.322 zł. Koszt miesięczny pobytu wynosi od 4.576 zł do 
7.450 zł. Gmina jest zobowiązana przepisami do sfinansowania niniejszych kosztów w celu zapewnienia 
opieki, które wynikają z wystawionych zaświadczeń, orzeczeń lekarskich, jak również w przypadkach, gdy 
dochody pensjonariusza oraz osób zobowiązanych do alimentacji nie są wystarczające. Ogólny koszt  
w 2021 r. wyniósł 437 tys. zł a w 2022 r. wyniósł 462 tys. zł. Stwierdziła, że ten koszt corocznie będzie 
wzrastał, ponieważ wzrastają ceny usług, pensji, opłat za media, itp. koszty oraz wzrasta liczba wniosków 
o skierowanie do Domów Pomocy Społecznej.  
 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Stanisław Ostrowski – wniósł zapytanie, dlaczego pobyt i utrzymanie 
pacjenta w DPS jest tak zróżnicowany?  
 

Kierownik GOPS w Raczkach Pani Justyna Sadowska-Kurzyna – poinformowała, że różnice wynikają 
przede wszystkim z tyłu, do jakiego typu placówki ma trafić dany pensjonariusz, zgodnie z wystawionym 
skierowaniem. Koszt pobytu jest ustalany corocznie przez prezydentów, starostów bądź stowarzyszenia 
 w zależności od podmiotu prowadzącego na podstawie kalkulacji wydatków.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wniósł, że często sprawa umieszczania takich osób jest 
poruszana z Panią Dyrektor i rozpatrywane są wszystkie możliwe opcje, jednakże jest to stricte zadanie 
nałożone na gminę i Gmina musi ponosić w tym zakresie koszty. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – wniósł spostrzeżenie /niezależne od działania samorządu/, że dlaczego 
osoba starsza pobierające świadczenie emerytalne musi przeżyć za tą emeryturę, a jak zostaje skierowana 
do DPS to na miesięczny koszt trzeba dwie do trzech takich emerytur na miesiąc. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że w większość placówek prowadzonych przez 
podmioty gospodarcze, które muszą kalkulować koszty i osiągać jakieś zyski.   
 

Kierownik GOPS w Raczkach Pani Justyna Sadowska-Kurzyna – wyjaśniła, że takie placówki muszą 
spełnić wszelkiego rodzaju przepisy, standardy, zapewnić profesjonalną pomoc, odpowiednie warunki 
lokalowe, itp., co generuje ogromne koszty. 
 

Radni nie wnieśli dalszych pytań, uwag do przedstawionego sprawozdania z działalności Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach za 2022 r. 
 

Załącznik Nr 5.– Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Raczkach za 2022 r. 

 

Pkt 10. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2022 r.  
 

Kierownik GOPS w Raczkach Pani Justyna Sadowska-Kurzyna – poinformowała, że obowiązek 
przedstawienia niniejszego sprawozdania wynika z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej, w którym zostały szczegółowo przedstawione zrealizowane działania GOPS i inne jednostki  
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w tym zakresie. Nadmieniła, że w 2022 r. w ramach pieczy zastępczej 1 rodzina z terenu gminy objęta była 
wsparciem asystenta na podstawie postanowienia Sadu Rejonowego w Suwałkach, do którego została 
zobligowana.  
 

Radni nie wnieśli pytań, uwag do przedstawionego sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania 
rodziny za 2022 r. 
 

Załącznik Nr 6.– Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2022 r. 
 

Pkt 11. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2022 r.. 
 

Kierownik GOPS w Raczkach Pani Justyna Sadowska-Kurzyna – poinformowała, że obowiązek 
opracowania oceny zasobów pomocy społecznej wynika z ustawy o pomocy społecznej, które zawierają 
również dane statystyczne dotyczące demografii, wydatków, infrastruktury, kadry pomocy społecznej.  
 

Radni nie wnieśli pytań, uwag do przedstawionej oceny zasobów pomocy społecznej za 2022 rok. 
 

Załącznik Nr 7.– Ocena zasobów pomocy społecznej za 2022 r. 
 

Pkt 12. Sprawozdanie z wykonania budżetu Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  
w Raczkach za 2022 r. 
 

Kierownik ZGKiM W Raczkach Pan Marcin Świeżyński – poinformował, że przychody Zakładu w 2022 r. 
wyniosły 1.263.566,52 zł, natomiast struktura poniesionych kosztów wyniosła 1.211.068,75 zł, co daje 
nadwyżkę, wynik dodatni w kwocie 44.769,77 zł. 
 

Radni nie wnieśli pytań, uwag do przedstawionego sprawozdania z wykonania budżetu Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Raczkach za 2022 r. 

 

Załącznik Nr 8.– Sprawozdanie z wykonania budżetu Zakładu Gospodarki Komunalnej  
i Mieszkaniowej w Raczkach za 2022 r. 

 

Ogłoszono 10 minutową przerwę. 
Po przerwie. 
 

Pkt 13. Informacja z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Raczki w 2022 r. 
 

Radni nie wnieśli pytań, uwag do przedstawionej informacji z działalności Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji Rady Gminy Raczki w 2022 r. 
 

Załącznik Nr 9.– Informacja z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  
Rady Gminy Raczki w 2022 r. 

 

Pkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Raczki 
na lata 2023-2027. 
 

Kierownik GOPS w Raczkach Pani Justyna Sadowska-Kurzyna – poinformowała, że obowiązek 
opracowania Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 
w Rodzinie wynika z ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz innych ustaw. Nadrzędnym 
celem tego programu jest ograniczenie na terenie gminy skali zjawiska przemocy w rodzinie oraz 
usprawnienie gminnego systemu pomocy skierowanej do osób i rodzin uwikłanych w zjawisko przemocy 
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w rodzinie. Program zakłada szereg zadań do realizacji, które zostały szczegółowo opisane w załączniku 
do niniejszej uchwały. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 10.– Uchwała Nr XXXVIII/271/23. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 14 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego 
- Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Raczkach z obowiązku wpłaty nadwyżki 
środków obrotowych do budżetu Gminy Raczki. 
 

Kierownik ZGKiM W Raczkach Pan Marcin Świeżyński – wniósł wniosek o zwolnienie samorządowego 
zakładu budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Raczkach z obowiązku wpłaty 
nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy Raczki z uwagi na fakt znacznej podwyżki cen energii 
w stosunku do roku poprzedniego, która wynosiła w 2022 r. 20 % kosztów Zakładu, a w roku 2023 ta 
podwyżka wynosi 40 %, co przekłada się na to, że w rozliczeniu miesięcznym jest na minusie  
w stosunku kosztów względem dochodów. Zakład, żeby wykonywać cele statutowe, w tym prowadzenie 
właściwej infrastruktury wodno-kanalizacyjnej potrzebuje środków, tj. na zakup pomp, regenerację studni  
i na wykonanie wszystkich niezbędnych czynności do prawidłowego dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków. W związku z powyższym do czasu, kiedy Zakład spróbuje zdobyć nową taryfę, o którą 
wnioskował do organu regulacyjnego na podstawie złożonego wniosku o skrócenie obowiązywania 
obecnych taryf i zmianę wysokości taryf, chciałby tą nadwyżką dysponować, aby móc bez przeszkód 
wykonywać zadania, obowiązki statutowe. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 11.– Uchwała Nr XXXVIII/272/23. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 15 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie pozbywania się nieczystości ciekłych. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – odczytał treść projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 12.– Uchwała Nr XXXVIII/273/23. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 16 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Raczki. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – wystąpiła z wnioskiem o dokonanie zmiany w treści 
Programu polegającej na wykreśleniu z § 1 ust. 2 punków od nr 5 do pkt 8. Zmiana podyktowana jest tym, 
że w treści programu nie można zawierać powtórzeń ustawowych, na co z pewnością zwróciłby uwagę 
Nadzór prawny Wojewody. Jest to techniczna zmiana projektu uchwały. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 13 głosami „za”, przy  
2 głosach „wstrzymujących się”. 
 

Załącznik Nr 13.– Uchwała Nr XXXVIII/274/23. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 15 pkt 18 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2023 r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 
- dokonano zmian w planie dochodów budżetu Gminy w zakresie zwiększenia dochodów o kwotę - 
2.495.535,40 zł, które dotyczyły przede wszystkim planowanych wpływów refundacji ze środków unijnych 
dotyczących wydatków poniesionych w latach ubiegłych - 1.189.338 zł, dotacji ze środków europejskich 
na dofinansowanie modernizacji budynku OSP Sidory - 90.000 zł, środków z RFRD na rozbudowę drogi  
w Małych Raczkach - 860.354,40 zł, wpływów za zakup preferencyjny węgla - 143.040 zł, pozostałych 
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dochodów własnych na kwotę - 212.803 zł. Zmniejszono natomiast plan subwencji oświatowej w związku 
z informacją Ministerstwa Finansów w tym zakresie o kwotę - 13.526 zł oraz dotacji ze środków UE na 
dofinansowanie zadania pn. "Dostępny samorząd - granty" - 83.880 zł, gdyż zostały one zrealizowane  
w roku 2022,  
- dokonano zmian w zakresie zwiększenia planu wydatków o łączną kwotę - 2.457.021,05 zł, w tym 
dotyczących wynagrodzeń bezosobowych, dotacji dla Stowarzyszenia "Edukator", preferencyjnego zakupu 
węgla, wydatków związanych z przeciwdziałaniem alkoholizmowi, z realizacją zadań określonych ustawą 
Prawo ochrony środowiska, itp. oraz wydatków majątkowych w zakresie drogownictwa, gospodarki 
mieszkaniowej, administracji publicznej oraz bezpieczeństwa publicznego. Zmniejszono plan wydatków  
o kwotę - 149.513 zł m. in. w związku z przesunięciem środków na wkład własny do projektu, na wydatki 
dotacyjne dla dzieci niepełnosprawnych w szkole we Wronowie, itp.,  
- zwiększono plan wydatków majątkowych o łączną kwotę - 1.841.880 zł, następujących inwestycji:  
a) Budowa i rozbudowa dróg na terenie Gminy Raczki (rozbudowa drogi gminnej Nr 102418B Bolesty - 
Bolesty Stare i budowa drogi dojazdowej do Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych  
w Dowspudzie) - 150.000 zł,  
b) Modernizacja budynku remizy OSP Sidory w ramach projektu "Poprawa jakości życia lokalnej 
społeczności poprzez rozwój infrastruktury społecznej we wsi Sidory" - 90.000 zł,  
c) Modernizacja budynku Urzędu Gminy Raczki oraz budowa instalacji gazu ziemnego wraz z instalacją 
kotłową - 80.880 zł,  
d) Rozbudowa drogi gminnej Nr 102382B w miejscowości Małe Raczki, Gmina Raczki - 1.500.000 zł,  
e) Budowa instalacji gazu ziemnego wraz z instalacją kotłową w Gminnym Ośrodku Kultury w Raczkach - 
dokumentacja - 15.000 zł,  
f) Zakup samochodu osobowego typu SUV w wersji oznakowanej na potrzeby Komendy Miejskiej Policji 
w Suwałkach - wsparcie finansowe - 6.000 zł;  
- wprowadzono plan projektu pn. "Poprawa jakości życia lokalnej społeczności poprzez rozwój 
infrastruktury społecznej we wsi Sidory", na który Gmina otrzymała dofinansowanie z PROW,  
- dokonano zmian w planie przychodów i rozchodów, tj. zmniejszono przychody budżetu o kwotę 
90.621,35 zł (wprowadzono plan przychodów z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku 
bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze 
szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach - 40.398,89,  
a zmniejszono plan wolnych środków o kwotę - 131.020,24 zł) i po zmianach wynoszą 1.172.851,06 zł. 
Rozchody nie uległy zmianie. 
Budżet Gminy po dokonanych zmianach wynosi: 
- po stronie dochodów budżetu ogółem - 36.759.922,66 zł,  
- po stronie wydatków budżetu ogółem - 37.237.469,72 zł. 
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – odniósł się do sprawy sfinansowania samochodu dla Policji. Stwierdził, 
że wypadałoby, aby Komendant spotkał się w tej sprawie z Radnymi i osobiście poprosił o takie 
dofinansowanie. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że podczas obchodów Dnia święta Policji, na 
którym byli wszyscy Wójtowie z powiatu suwalskiego, Starosta i Prezydent Miasta Suwałki, i podczas 
rozmów Komendant wystosował prośbę o dofinansowanie do zakupu samochodu. Niniejsza prośbę za 
pośrednictwem Wójtów skierował do radnych gmin z powiatu suwalskiego. Nadmienił, że inne samorządy 
wyraziły zgodę na to dofinansowanie i jeżeli Państwo Radni wyraża zgodę, to również współfinansujemy 
zakup tego pojazdu. W ramach dobrej współpracy pomiędzy samorządami i innymi jednostkami z terenu 
powiatu suwalskiego często dokonywane są zakupy, czy to dla Policji, czy dla Straży Pożarnej, na zasadzie 
dobrowolności.    
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Radni nie wnieśli dalszych zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 14.– Uchwała Nr XXXVIII/275/23. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 18 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Raczki na lata 2023 – 2026. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Raczki na lata 2023 - 2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2023 - 2026 w następującym zakresie:  
- dochody ogółem zwiększono o 2.388.459,40 zł, z czego dochody bieżące zwiększono o 298.231,04 zł,  
a dochody majątkowe zwiększono o 2.090.228,36 zł,  
- wydatki ogółem zwiększono o 2.297.838,05 zł, z czego wydatki bieżące zwiększono o 455.958,05 zł,  
a wydatki majątkowe zwiększono o 1.841.880,00 zł. 
Wynik budżetu jest deficytowy i po zmianach wynosi - 477 547,06 zł i planuje się, że zostanie on pokryty 
wolnymi środkami, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy oraz przychodami z nadwyżki 
budżetowej z lat ubiegłych.  
W związku z powyższymi zmianami plan przychodów w tym roku wynosi - 1.172.851,06 zł.  
W budżecie na rok 2024 zwiększono dochody i wydatki majątkowe o kwotę - 859.095 zł, w związku  
z realizacją zadania majątkowego dotyczącego rozbudowy drogi w Małych Raczkach.  
Od 2025 r. nie dokonywano zmian w zakresie planowanych dochodów i wydatków budżetowych.  
Dane przyjęte do WPF wskazują, że w całym okresie prognozy Gmina Raczki spełnia relację, o której 
mowa w art. 243 ust. 1 ustawy o finansach publicznych.  
W załączniku dotyczącym przedsięwzięć realizowanych w latach 2023 - 2026 zaplanowano do realizacji  
w latach 2023-2024 jedno przedsięwzięcie z dofinansowaniem krajowym w zakresie wydatków 
majątkowych. Łączne nakłady finansowe tego zadania stanowią wartość - 2.865.748 zł. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 15.– Uchwała Nr XXXVIII/276/23. 
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Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 19 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 20. Odpowiedzi na zapytania Sołtysów, wolne wnioski Radnych i mieszkańców, oświadczenia. 
 

Sołtys Pan Wojciech Żukowski – podziękował Panu Wójtowi, Państwu Radnym za inwestycję w Małych 
Raczkach, jak również podziękował Panu Wójtowi, Panu Bogusławowi Koniecznemu i pracownikom 
ZGKiM za wycinkę monitowanych drzew w miejscowości Małe Raczki.  
Wniósł zapytanie, czy w związku z prowadzoną rewitalizacją rynku w Raczakach powstanie szalet? 
Wniósł prośbę o poprawienie pobocza na ostrym zakręcie w Małych Raczkach przy posesji nr 3 z uwagi, 
że tamtą drogą odbywa się dowóz dzieci do szkoły.  
Poruszył sprawę dotyczącą odbytego spotkania w dniu 21 marca br. w Muzeum Okręgowym w Suwałkach 
promującego książkę pt.: „W Karinie jezior i rzek. Z dziejów rybołówstwa i wędkarstwa Suwalszczyzny 
autorstwa naszego mieszkańca gminy Pana Marcina Halickiego i dobrze byłoby rozpropagować, iż mamy 
takie osoby uzdolnione wśród naszych mieszkańców. 
 

Radna Pani Ewelina Jasionowska-Sieńkowska – wniosła prośbę o poprawę nawierzchni drogi w kierunku 
szkoły i placu przy niej w Ziółkowie oraz drogi we Wronowie od nr 1 do 7. 
 

Radny Pan Henryk Renowicki – wniósł zapytanie odnośnie śmieci, tj. dlaczego mieszkańcy użytkujący 
pompy ciepła, czy mający ogrzewanie na gaz muszą płacić za odbiór popiołu? 
 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pan Mariusz Zalewski – wyjaśnił, że mieszkańcy 
płacą za odbiór odpadów segregowanych i nie ma wydzielonej ceny, za jakie poszczególne frakcje stanowi 
ta opłata. Tylko w przypadku przedsiębiorców jest składana deklaracja odnoście wytwarzanego rodzaju 
odpadów. Natomiast zwykły mieszkaniec ma obowiązek segregacji wszystkich odpadów. Nie ma 
wydzielonej w opłacie za odpady odrębnej ceny za popiół, czy inny rodzaj frakcji. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że przy rewitalizacji rynku nie będzie budowy 
szaletu. Bardziej dogodną lokalizacją byłaby budowa jego w parku przy przystankach PKS, ale na tą 
koncepcję musi wyrazić zgodę konserwator zabytków. Na chwilę obecną turyści mogą skorzystać z toalety 
w budynku GOK, czy Urzędu Gminy. 
Odpowiedział, że pobocze łuku drogi w Małych Raczkach zostanie poprawiony w trakcie realizacji drogi 
w Małych Raczkach.  
 

Radny Pan Janusz Krzykwa – wniósł prośbę do Pana Wójta o przedstawienie sprawy dotyczącej odcinka 
drogi Witówka – Gmina Kalinowo. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że wspomniany odcinek drogi łączący Gminę 
Raczki z Gmina Kalinowo na chwilę obecną przebiega niewłaściwie. Według ustaleń odcinek o długości 
ok. 100-150 m należy do Skarbu Państwa i Gmina w przyszłym tygodniu wystąpi do Wojewody  
o przekazanie jego Gminie Raczki, i jeżeli dojdzie do skutku, to wtedy zostanie wytyczony prawidłowy 
przebieg drogi, opracowany projekt i niezbędna dokumentacja pozwalająca na realizację budowy drogi,  
i pozyskania na ten cel dofinansowania, aby móc połączyć Gminę Raczki z Gminą Kalinowo.  
 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pan Mariusz Zalewski – poinformował 
mieszkańców, że zgodnie z art. 3 ust. 3 pkt 1 i 2 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości 
i porządku w gminach na Wójta został nałożony obowiązek prowadzenia ewidencji zbiorników 
bezodpływowych (szamb) oraz przydomowych oczyszczalni ścieków i w związku z tym w najbliższym 
czasie zwróci się z prośbą do Sołtysów o dotarcie z powyższą informacja do właścicieli nieruchomości 
położonych na terenie Gminy Raczki, którzy nie są podłączeni do istniejącej sieci kanalizacyjnej 
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o dokonywanie zgłoszeń posiadanych zbiorników bezodpływowych (szamba) i przydomowych 
oczyszczalni ścieków do gminnej ewidencji oraz podania informacji czy mają i z jakim podmiotem zawartą 
umowę na opróżnianie zbiorników i transport nieczystości ciekłych oraz wskazania częstotliwości 
i sposobu pozbywania się odpadów komunalnych i nieczystości ciekłych z terenu nieruchomości. 
Wójt, co dwa lata zobowiązany będzie do przeprowadzenia kontroli każdej takiej oczyszczalni w zakresie, 
czy realizowane są obowiązki nałożone na właścicieli opróżniania wspomnianych zbiorników i jeżeli nie 
będzie realizowany ten obowiązek, to zostanie nałożona kara. Dotyczy to wyłącznie mieszkańców, którzy 
nie są podłączeni do sieci kanalizacyjnej. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że w okresie wakacyjnym w Raczkach 
pojawią się utrudnienia pozostawianiu pojazdów w związku z przebudową placu w centrum, tj. tego 
wyłożonego kamieniami. Zostaną poczynione uzgodnienia z wykonawca, aby zminimalizować utrudnienia 
w dostawach przedsiębiorcom działającym przy ryku. W trakcie przebudowy mieszkańcy będą musieli 
pozostawiać pojazdy na parkingach pod Urzędem Gminy, czy przy Kościele lub okolicy apteki. Wniósł  
o wyrozumiałość. 
 

Pkt 21. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – Złożył wszystkim mieszkańcom z okazji zbliżających się Świąt 
Wielkanocnych życzenia zdrowia, radości i wszelkiej pomyślności. 
Stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie 
sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 6  
w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Raczki.  
Podziękował Wójtowi, Radnym, pracownikom Urzędu Gminy za udział w obradach Rady Gminy. 
 

„Zamykam XXXVIII Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Przewodniczący Rady 
 
   Piotr Słowikowski  

Protokołowała 
 
Danuta Grabowska 


